


2013 年 4 月

	منظمة الأغذية والزراعة للأمم المتحدة	联合国 粮食及 农业组织	Food and Agriculture Organization of the United Nations	Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture	Продовольственная и сельскохозяйственная организация Объединенных Наций	Organización de las Naciones Unidas para la Alimentación y la Agricultura
---	--	--------------------	---	---	---	--

# 植物检疫措施委员会

第八届会议
2013 年 4 月 8—12 日，罗马
对根据第 XIV 条所设机构的审查
议题 9.4
国际植保公约秘书处起草

## 背景

1. 粮农组织财政委员会第一四八届会议于 2013 年 3 月 18 日至 22 日举行，财政委员会在该届会议上审议了 FC 148/21 号文件即“对根据第 XIV 条所设法定机构的审查，以便其既保留在粮农组织框架内又能行使更广泛的财政和行政权力”<sup>1</sup>。财政委员会在讨论时考虑到上述文件所述每个根据第 XIV 条所设机构的地位和状况以及章程及法律事务委员会第九十五届会议（2012 年 10 月 8—11 日）的意见。
2. 财政委员会就这个问题提出了一系列建议。报告摘要见文后附件。

## 建议植检委采取的行动

3. 请植检委：
  - 1) 注意到有关“粮农组织对根据第 XIV 条所设机构的审查”方面的最近发展情况。

<sup>1</sup> 可从国际植检门户网站（[https://www.ippc.int/index.php?id=cpm&no\\_cache=1&L=0](https://www.ippc.int/index.php?id=cpm&no_cache=1&L=0)）和粮农组织网站：[http://www.fao.org/fileadmin/user\\_upload/bodies/Fin\\_Comm/Documents\\_FC\\_148/en/FC148-21.pdf](http://www.fao.org/fileadmin/user_upload/bodies/Fin_Comm/Documents_FC_148/en/FC148-21.pdf) 获取。

为尽量减轻粮农组织工作过程对环境的影响，促进实现对气候变化零影响，本文件印数有限。敬请各位代表、观察员携带文件与会，勿再索取副本。粮农组织大多数会议文件可从互联网 [www.fao.org](http://www.fao.org) 网站获取。

Annex**Excerpt from Report of the 148th Session of the FAO Finance  
Committee**

(18 - 22 March 2013)

*(available in English only)*

**Review of Article XIV Statutory Bodies with a view to allowing them to exercise  
greater financial and administrative authority while remaining within the  
framework of FAO**

49. The Committee welcomed document FC 148/21 - *Review of Article XIV Statutory Bodies* with a view to allowing them to exercise greater financial and administrative authority while remaining within the framework of FAO, including its appendixes containing a detailed matrix on the main characteristics of existing bodies established by treaty under Article XIV of the Constitution (Appendix I to FC 148/21) and an extract of the report of the Ninety-fourth Session of the CCLM of October 2012 describing facilities that could be granted to these bodies (Appendix II to FC 148/21). In general, the Committee observed that the long-standing issue of the degree of autonomy and operational facilities to be recognized to these bodies was complex in view of their differentiated nature.

50. The Committee:

- a) concurred with the criteria for increased delegations of authority proposed in document FC 148/21 and reiterated the need for a differentiated approach to the matter given the specific characteristics of Article XIV bodies;
- b) noted that Management was in the process of implementing the recommendations contained in Appendix II to document FC 148/21, and generally reflected in paragraph 27 of that document, which were within Management's authority, and requested a report on the matter at a future session of the Committee, possibly as part of the IPA follow-up report by the Secretariat; and
- c) acknowledged, in view of FAO's general accountability for the operation of Article XIV bodies, the need for Management to follow a flexible but prudent approach, by recognizing the functional requirements of these bodies, while ensuring as far as appropriate observance of FAO's policies and procedures.